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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Upprop och närvaroregistrering. 

2. Maria Antonsson (MP) och Tobias Sjö (M) fick i uppdrag att 

justera dagens protokoll. 

3. Protokollet justeras den 23 september 2016. 

4. Anmäldes att protokollet från den 25 augusti 2016 justerades 

den 26 augusti 2016. 

5. Dagordningen godkändes. 
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§ 2  

Skateboardramp på Östermalm 

Beslut 

1. Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens utlåtande. 

2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att föra 

diskussion med idrottsförvaltningen och 

exploateringskontoret om att anlägga en skateboardramp på 

Sportfältet respektive inom Norra Djurgårdsstaden. 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden har tidigare, vid sitt sammanträde den 28 

augusti 2014 besvarat ett medborgarförslag om att bygga en 

skateanläggning på Östermalm.   

 

Nämnden var då positiv till förslaget och ansåg att Sportfältet 

invid Kampementsbadet vore en lämplig plats för skate eftersom 

det kan utgöra ett bra komplement till aktiviteterna vid 

utomhusgymmet och badet. Då Sportfältet ingår i 

idrottsnämndens ansvarsområde gav stadselsnämnden 

förvaltningen i uppdrag att delge idrottsnämnden ärendet. 

 

Förvaltningen anser att det även vore lämpligt att planera för 

skate inom exploateringsområdet Norra Djurgårdsstaden och 

föreslår därför nämnden att ge förvaltningen i uppdrag att föra 

en diskussion med exploateringskontoret om skatemöjligheter i 

Norra Djurgårdsstaden. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 juli 2016. 

Dnr 2016-344-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3   

Tertialrapport 2 år 2016 

Beslut 

1. Tertialrapport 2 2016 med tillhörande bilagor godkänns och 

överlämnas till kommunstyrelsen. 

2. Godkänner omslutningsförändringar om 9,8 mnkr. 

3. Nämnden begär för arbete med utsatta EU-medborgare i 

samband med avhysning 960 tkr. 

4. Nämnden begär medel för ökade kapitalkostnader inom 

parkmiljö 0,6 mnkr, varav 0,4 mnkr avser avskrivning och 

0,2 mnkr avser ränta. 

5. Nämnden begär stimulansbidrag om 0,6 mnkr för 6 

servicebostäder i kvarteret Hornslandet som startar i april 

2017. 

6. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen fortsätter arbetet med att uppfylla 

kommunfullmäktiges fyra inriktningsmål och redovisar en 

ekonomi i balans med 8,4 mnkr i överskott. Verksamheten 

utförs enligt av stadsdelsnämnden fastställd verksamhetsplan. I 

det närmaste alla målvärden i indikatorer bedöms bli uppfyllda 

och aktiviteter verkställda under året. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 september 2016. 

Dnr 2016-468-1.2.1. och 2016-495-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande. 

 

Halva mandatperioden är snart tillända och vi, i den rödgröna 

majoriteten, arbetar för ett Östermalm som är ekologiskt, socialt 

och ekonomiskt hållbart. Därför är det glädjande att se att det på 

så många områden varit en positiv utveckling i stadsdelen på 

dessa områden under perioden. 

  

Ur tertialen vill vi särskilt lyfta fram följande;  

· Sommarjobben har ökat från 60 (år 2014) till 200 
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· Försörjningsstödet fortsätter att minska i stadsdelen  

· Förskolornas positiva resultat i brukarundersökningen 

· Stor ökning av antalet odlingslådor i flera stadsdelar 

· Det systematiska arbetet mot att få våra förskolor 

kemikaliesmarta och den stora ökningen av ekologiska 

livsmedel i förskolan 

· Att stadsdelen utvecklat ungas delaktighet och 

inflytande med ett ungdomsråd och att samarbetet med skolorna 

om ungas möjlighet att påverka fortsätter  

· Ytterligare en dagverksamhet för äldre en dag i veckan 

öppnar inom kort i Hjorthagen 

· Minskad sjukfrånvaro 

· Lokalt utvecklingsprogram är på väg att implementeras 

 

Vi har, i den rödgröna majoriteten höga ambitioner och blickar 

framåt med ytterligare steg i riktningen mot ett ekologiskt, 

socialt och ekonomiskt hållbart Östermalm. Det är glädjande att 

sjukfrånvaron har börjat minska, om än i liten skala, så är det 

väldigt positivt. Det visar att förvaltningen har arbetat aktivt 

med både rehabiliterande och motiverande insatser för att 

minska sjukfrånvaron. 

    
Särskilt uttalande 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Det är positivt att nämndens måluppfyllelse generellt är god 

såväl ekonomiskt som verksamhetsmässigt. Det är glädjande att 

förvaltningens tjänstemän som vanligt arbetar hårt och 

målmedvetet för att eftersträva god kontroll över Östermalms 

ekonomi. 

 

Det är också glädjande att sjukfrånvaron minskar jämfört med 

föregående tertialrapport, men sjuktalen ligger fortfarande långt 

över de som Alliansen efterlämnade sig 2014. Vi ställer oss 

frågande till att sjukfrånvaron i tertialrapporten ges grönt ljus. 

Även om sjukfrånvaron sjunkit till 7,8 % ligger den fortfarande 

över årsmålet om 7,5 %, ett årsmål som även det ökat kraftigt 

sedan Alliansen styrde. 

 

Östermalm ska vara en stadsdel där alla kan växa. En attraktiv, 

trygg stadsdel för boende och besökare i hjärtat av Stockholm. 

Östermalm behöver primärt fortsätta sitt arbete med ökad 

kvalitet i förskolor, äldreomsorg och socialtjänst. Vi vill också 

påskynda och förstärka arbetet med ökad trygghet och 

renhållning i vår stadsdel. 
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Den rödgrönrosa majoriteten har tyvärr ingen ordentlig 

uppfattning om vad de vill åstadkomma. De har ingen idé om 

vad som är uppgiften på lång sikt. De som får betala för den 

rödgrönrosa majoritetens tomhänthet och förvirring är 

medborgarna. Sedan maktskiftet har skatten höjts med 1,3 

miljarder kronor.  Risken för ytterligare en skattehöjning är 

påtaglig.   

 

I övrigt hänvisar vi till vårt budgetförslag i Kommunfullmäktige 

och till vår reservation till Östermalms stadsdelsnämnds 

verksamhetsplan för 2016 samt vår reservation mot 

flerårsbudget 2017-2019. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och liberalernas särskilda uttalande. 
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§ 4   

Avtals- och kvalitetsuppföljning av Kattrumpstullens 
vård- och omsorgsboende 2016 

Beslut 

Kvalitets- och avtalsuppföljningen av Kattrumpstullens vård- 

och omsorgsboende för år 2016 godkänns. 

 
Ärendet 

Förvaltningen har genomfört den årliga uppföljningen av 

Kattrumpstullens vård-och omsorgsboende. Uppföljningen har 

genomförts i enlighet med stadens uppföljningsmall och bland 

annat utgått från entreprenörens åtaganden och avtal. 

Uppföljningen omfattar områden såsom personal, 

ledningssystem, social omsorg och hälso- och sjukvård. 

Förvaltningens samlade bedömning är att entreprenören 

uppfyller avtal och åtaganden och har förutsättningar att ge de 

boende god och säker vård och omsorg. De förbättringsåtgärder 

som identifierats följs upp på samverkansmöten. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 augusti 2016. 

Dnr 2016-372-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

22 september 2016 
Blad 8 

 

  

§ 5   

Nedskräpning på Östermalm 

Beslut 

Skrivelsen besvaras med förvaltningens utlåtande. 

 
Ärendet 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L), 

har inkommit med en skrivelse till Östermalms stadsdelsnämnd 

avseende nedskräpning på Östermalm. 

 

Enligt skrivelsen har den rödgrönrosa majoriteten sänkt 

ambitionerna för klotter och nedskräpning sedan tillträdet, och 

stockholmarnas betyg över renhållningen har sjunkit. 

I skrivelsen efterfrågas högre ambitioner för renhållningen på 

Östermalm, och svar på ett antal frågor.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 juli 2016.  

Dnr 2016-365-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Serveringstillstånd Restaurang A House Kreativo AB 

Beslut 

1. Restaurang A House Kreativo AB bör utifrån en social 

bedömning beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till 

allmänheten få servera spritdrycker, vin, starköl och andra 

jästa alkoholdrycker enligt ansökan. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Restaurang A House Kreavito AB ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten i restaurang, måndag till 

söndag, kl. 11:00 – 23:00 samt i uteservering, måndag till 

söndag, kl. 11:00 – 22:00. Ansökan om serveringstillstånd avser 

restaurang A House Buillon på Östermalmsgatan 26A. 

Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att 

alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 augusti 2016. 

Dnr 2016-191-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Serveringstillstånd Koloni Yogayama 

Beslut 

1. Att Koloni AB, utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få servera 

spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker i 

restaurang, måndag till söndag, kl. 11:00 - 22:00 

2. Att Koloni AB, utifrån en social bedömning, ej beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få servera 

spritdrycker, vin, starköl och andra jästa drycker måndag till 

söndag på uteserveringen kl. 11.00 – 22.00. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Koloni AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd till 

allmänheten i restaurang, måndag till söndag, kl. 11:00 – 22:00 

samt i uteservering, måndag till söndag, kl. 11:00 – 22:00. 

Ansökan om serveringstillstånd avser Koloni Yogayama på 

Jungfrugatan 8. Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att 

alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 augusti 2016. 

Dnr 2016-430-1.5.2.  

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) lade för majoritetens del fram ett förslag 

och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom detta. 

Tobias Sjö m.fl. (M) yrkade tillsammans med Mimmi Deljerud 

Engholm (L) bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Stian Raneke (S) anmälde jäv i ärendet och lämnade 

möteslokalen under nämndens handläggning och beslut i 

ärendet. 

 

Maria Antonsson (MP) begärde ajournering av mötet kl. 19:45 

och mötet återupptogs kl. 19:48. 
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Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden ställde sig bakom majoritetens förslag till 

beslut. 

 
Reservation 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

anmälde att de reserverade sig mot beslutet till förmån för 

förvaltningens förslag enligt följande. 

 

1. Koloni AB bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få 

servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 

alkoholdrycker enligt ansökan. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 8  

Reviderade riktlinjer för medföljare vid semesterresa 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

I budget för 2015 och 2016 fastställs i inriktningen för 

kommunfullmäktige att de inskränkningar som infördes av rätt 

till ledsagning under semester under föregående mandatperiod 

ska återställas. De förändringar som föreslås i detta ärende har 

sin bakgrund i prejudikat från de senaste åren som ställer krav 

på förändrad handläggning jämfört med vad som anges i 

nuvarande riktlinjer. 

 

Stadens riktlinjer är mer generöst utformade än gällande 

lagstiftning och praxis. Förvaltningen bedömer att tillämpningen 

av riktlinjerna kommer att leda till större likställighet i staden, 

men även en kostnadsutveckling som noga behöver följas. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förslaget till 

reviderade riktlinjer för medföljare vid semesterresa” och 

överlämnar det till kommunstyrelsen.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 augusti 2016. 

Dnr 2016-368-1.5.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Revidering av program för hållbar stadsutveckling- 
Norra Djurgårdsstaden 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden godkänner i huvudsak redovisningen och 

Program för Hållbar stadsutveckling i Norra Djurgårdsstaden 

och hemställer gemensamt med övriga förvaltningar och bolag 

att kommunfullmäktige ger stadsdelsnämnden, genom 

Östermalms stadsdelsförvaltning, i uppdrag att genomföra 

Program för Hållbar stadsutveckling i Norra Djurgårdsstaden. 

 

2. Stadsdelsnämnden föreslår kommunfullmäktige att målet om 

att vara fossilbränslefritt år 2030 ska gälla för Norra 

Djurgårdsstaden 

 

3. att i övrigt anföra följande 

 

 

Norra Djurgårdsstaden är det största stadsutvecklingsområdet i 

Stockholms stad och är ett av stadens utpekade 

miljöprofilområden. Utvecklingen av området ska kontinuerligt 

ligga i framkant som en modell och förebild för en ekonomiskt, 

ekologiskt och social hållbar stadsutveckling, både nationellt 

och internationellt. 

 

Stadsdelen ska gå före och visa vägen i arbetet med att göra 

Stockholm fossilbränslefritt, bland annat genom nya 

innovationer och högre miljö- och klimatkrav vid byggande. 

 

Stockholms stad har antagit målet att vara fossilbränslefritt år 

2040. Då Norra Djurgårdsstaden ska gå före behöver målet om 

fossilbränslefrihet nås avsevärt mycket snabbare än 2040. Det 

tidigare målet om fossilbränslefrihet 2030 skall dock alltjämt 

vara styrande för de åtgärder som staden har rådighet över och 

vara vägledande för allt arbete som staden gör i samarbete med 

andra aktörer. Så långt staden har rådighet skall Norra 

Djurgårdsstaden sträva efter minsta möjliga klimatpåverkan. 

 

Då staden idag inte har full rådighet över alla åtgärder som 

krävs för att målet om fossilbränslefrihet krävs att beslut kan 

fattas på andra nivåer än den kommunala. Inom 

transportområdet ska staden utnyttja de styrmedel som står till 

buds för att uppnå målet men det behövs troligen statliga beslut 

så som till exempel ytterligare miljözoner för att nå målet 
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fossilfri stadsdel 2030. Förslag i den riktningen har nyligen lyfts 

i den statliga utredningen Miljömålsberedningen. Staden ska 

driva på för att statliga beslut fattas för att möjliggöra 

fossilbränslefrihet. Hur staden ska hantera måluppfyllelsen om 

de nödvändiga besluten inte kommer till stånd måste utredas. 

 

De byggkrav som ställs i området idag behöver även följas upp 

på ett bättre sätt för att områdets funktion som försöksmodell 

ska kunna utnyttjas på ett bättre sätt. Att följa energianvändning 

och klimatutsläpp har visat sig svårt då ingen beräkningsmodell 

idag beräknar enskilda områdens utsläpp. 

 

För att kunna följa utsläppsdata för NDS behöver staden därför 

ta fram en beräkningsmodell för de klimatutsläpp som sker i 

Norra Djurgårdsstaden, då utsläppsdata idag bara finns för 

Stockholms stad i sin helhet och inte för specifika områden. 

Detta arbete bör ledas av energicentrum vid Stockholms 

miljöförvaltning. 

 

För att stärka stadsdelens sociala hållbarhetsprofil ska aspekter 

som den sociala hållbarhetskommissionen lyfter, tydliggöras. 

Det är därför också angeläget med blandade boendeformer till 

exempel för äldre, yngre och personer med funktionshinder.   
 

Ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade 2009 att Norra Djurgårdsstaden 

(NDS) ska vara ett nationellt och internationellt föredöme för 

hållbar stadsutveckling och 2010 antogs styrdokumentet 

”Övergripande program för miljö och hållbar stadsutveckling i 

Norra Djurgårdsstaden ”. Styrdokumentet behöver regelbundet 

uppdateras för att reflektera den kontinuerliga 

kunskapsutveckling som sker. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 augusti 2016. 

Dnr 2016-233-1.5.3. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) lade för majoritetens del fram ett förslag 

och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom detta. 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mimmi Deljerud (L) yrkade bifall till 

miljöpartiets, socialdemokraternas och vänsterpartiets två första 

att-satser och yrkade bifall till moderaternas och liberalernas 

tredje att-sats. 
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Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) föreslog följande propositionsordning. 

 

Maria Antonsson (MP) konstaterade att det fanns tre förslag till 

beslut. Huvudförslaget d.v.s. förvaltningens förslag till beslut, 

majoritetens förslag till beslut samt moderaternas och 

liberalernas förslag till beslut. 

 

Maria Antonsson ställde först proposition på förvaltningens 

förslag till beslut mot majoritetens förslag till beslut. 

 

Därefter ställdes proposition på majoritetens förslag till beslut 

mot moderaternas och liberalernas förslag till beslut. 

 

Maria Antonsson (MP) fann att nämnden ställde sig bakom 

majoritetens förslag till beslut och att en enad nämnd ställde sig 

bakom majoritetens två första att-satser. 

 
Reservation 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt 

följande. 

 

3. Att därutöver anföra 

 

Norra Djurgårdsstaden är ett av Stockholms största 

stadsutvecklingsområden. Det är också ett av stadens tre 

utpekade miljöprofilsområden och ska ur det perspektivet 

vara ett internationellt föredöme och leda utvecklingen mot 

ett hållbart samhälle. Vi förstår resonemanget bakom 

kontorets slutsatser om att lyfta ur de övergripande målen 

för miljöprogrammet. Dock anser vi att det är av yttersta vikt 

att hålla dessa mål som har en högre ambitionsnivå än för 

staden som helhet. Med anledning av detta, och mot 

bakgrund att stadens mål är att vara fossilbränslefri 2040, 

ska målet om att Norra Djurgårdsstaden ska vara 

fossilbränslefritt redan 2030 kvarstå. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 10  

Strategi för Fossilbränslefritt Stockholm 2040 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.  

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen är positiv till ambitionen att Stockholm ska vara 

en fossilbränslefri stad år 2040. Förvaltningen håller med 

strategins bedömning att stor del av de insatser som behöver 

vidtas ligger utanför stadens rådighet och att samverkan med 

externa aktörer är en förutsättning för att målen ska kunna 

uppnås. Stadens begränsade mandat över de utmaningar som 

identifierats medför också en risk att målen blir svåra uppnå och 

förvaltningen anser att det är angeläget att de 

samverkansinsatser som krävs blir en viktig del i strategin. 

 

Stadsdelsnämnderna har inget utpekat genomfördeansvar i 

strategin men bidrar givitvis till dess ambitioner utifrån 

verksamhetsplanens miljömål, till exempel genom åtgärder för 

energieffektivisering.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 augusti 2016. 

Dnr 2016-347-1.5.3.  

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade att nämnden antar förvaltningens 

förslag till beslut. 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) yrkade 

bifall till moderaternas och liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt 

följande. 
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Förslag till beslut samt ersättaryttrande 

 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

 

2. Att därutöver anföra följande: 

 

Det är positivt att Kommunstyrelsen åläggs ett tydligt ansvar för 

att i olika delar påverka de nationella regelverken, inte minst 

gällande energi- och transportfrågor. De utredningsuppdrag som 

strategin inbegriper i syfte att ändra långsiktiga spelregler i 

svensk och europeisk lagstiftning måste mötas upp med 

kraftfulla och skickliga påtryckningar på rätt politiska nivåer. 

Tyvärr har vi inte sett prov på att den rödgrönrosa majoriteten 

varit förmögen att påverka partivännerna i regeringen gällande 

till exempel möjligheten till lokal dubbdäcksavgift och andra 

styrmedel på trafikområdet. 

 

Några viktiga och konkreta exempel på där Kommunstyrelsen 

bör jobba är att utvidga verktyget med miljözoner i staden. 

Miljömålsberedningen har föreslagit i sitt delbetänkande (SOU 

2016:47) att trafikförordningen bör ändras så att kommuner ges 

möjlighet att införa miljözon för lätta fordon. Vi vill även 

poängtera vikten att ge fler möjligheter att delegera beslutsrätt 

till kommunerna vad gäller införande av lokala styrmedel på 

trafikområdet. Ett annat exempel där det krävs krafttag från 

nationell nivå är den politiska prioriteringen att Sverige år 2030 

ska ha en fordonsflotta som är oberoende av fossila bränslen. En 

ambition som regeringen behöver förtydliga och peka ut vägen 

för. 

 

Målet om fossilbränslefrihet innebär störst utmaningar inom 

transportsektorn och där är behovet av insatser i närtid som mest 

omfattande. Förutom det självklara att stadens egen 

fordonsflotta ska ligga i framkant bör staden sätta upp tydliga 

och hårda krav vid upphandling av transporttjänster. Vi 

efterlyser tydligare mål kring detta, både för stadens eget 

klimatarbete men även för att ge marknaden tillit till att 

politiken är pådrivande. Gällande till exempel biogasmarknaden 

är det oroväckande att det finns tecken på att företagen inte litar 

på att politiken är tillräckligt modig genom att sätta upp tuffa 

miljömål som främjar företag som vågar satsa på miljön. 

 

Vi instämmer i att en minskad personbilstrafik kommer att 

krävas för en transporteffektiv samhällsutveckling. Åtgärder 

som Miljömålsberedningen (SOU 2016:47) bedömer kunna 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

22 september 2016 
Blad 18 

 

  

bidra till störst minskningar av biltrafiken är hållbar 

stadsplanering genom förtätning, ökad funktionsblandad 

bebyggelse och förbättrad gång-, cykel-, och kollektivtrafik. 

Detta kommer att ställa hårda krav på att staden och regionen 

vågar utföra samhällsplanering och system med inriktning att 

gynna gång-, cykel- och kollektivtrafik framför biltrafik. En 

ökande befolkning ger möjlighet att förtäta staden så att fler får 

närmare till vardagsnära service, kollektivtrafik och trygga 

gång- och cykelstråk. För detta krävs en smart och hållbar 

markanvändning. För att kunna bygga tillräckligt många 

bostäder kommer det inte att vara möjligt att tillgodose alla 

intressen och önskemål kopplat till överklagandeprocesser där 

förtätning i alltför hög utträckning kan stoppas av särintressen. 

Vi menar att det ligger ett tungt allmänintresse i att staden kan 

byggas tät och miljövänlig. 

 

Orosmoln inom transportsektorn är att både flyg och sjöfart står 

för en växande andel av de globala utsläppen. Prognoser pekar 

på att utsläppen förväntas öka kraftigt till 2050 om inga åtgärder 

vidtas. Därför bör utsläpp från internationellt flyg och sjöfart 

omfattas av internationella överenskommelser. 

 

En utmaning gällande energianvändningen är att hantera 

energikraven i nybyggnationen. Det är viktigt att Stockholm kan 

ligga i framkant gällande hållbart byggande. I detta 

sammanhang vill vi betona vikten av att lagstiftningen om att 

förbjuda så kallade kommunala särkrav ses över. Enligt stadens 

miljöförvaltning har lagstiftningen inte fått någon rättslig 

betydelse. Detta är naturligtvis glädjande av många skäl, dels att 

Stockholms stad även fortsättningsvis kan gå före i energisnålt 

byggande, dels att marknaden verkar vara ointresserad av att 

vänta in lågt satta nationella krav. En orosfaktor är dock att 

lagstiftningen skapat förvirring bland såväl byggherrar som 

stadsplanerare. 

 

Ett sorgebarn i stadens klimatarbete är Fortums kolkraftverk i 

Värtan. Både före och efter valet 2014 gav Miljöpartiet i staden 

självsäkra löften om att stänga kolkraftvärmeverket i Värtan 

senast 2020. Vi noterar nu att detta löfte blivit till en ambition 

och att en plan för avveckling ska redovisas senast 2017. 

Samtidigt kan vi i samma strategidokument läsa att ”KVV6 

planeras av Fortum Värme vara avvecklat till senast 2030”. Vad 

som egentligen gäller blir oklart, något som tyvärr påverkar 

trovärdigheten i strategin i en mycket negativ riktning. 
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Slutligen, vi stödjer målet om ett fossilbränslefritt Stockholm till 

2040 men inser samtidigt att faktorer som staden inte råder över 

kommer att göra det svårt. Vi anser dock att målet är ett viktigt 

incitament för att lägga i ytterligare en växel i klimatarbetet. Vi 

kan inte nog betona vikten av att staden intensifierar samarbete 

med externa aktörer. Klimatpakten, stadens samverkan med 

näringslivet, behöver utvecklas och ges högsta politiska 

prioritet. 
 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och liberalernas förslag till beslut. 
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§ 11   

Strategi och riktlinjer för hantering av fordon för 
kommunkoncernen Stockholms stad 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Förvaltningen välkomnar att ny strategi och nya riktlinjer för 

hantering av fordon för kommunkoncernen Stockholms stad tas 

fram. Förvaltningen anser att strategin och riktlinjerna 

förtydligar ansvarsfrågan mellan fleet-management funktionen 

på miljöförvaltningen, serviceförvaltningen och respektive 

nämnd och bolag. Förslaget innebär även det blir lättare att följa 

upp kostnader och att hanteringen av fordon blir mer effektiv 

vilket leder till minskade kostnader för staden.   

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 juni 2016. 

Dnr 2016-392-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Strategi för Stockholm som smart och uppkopplad 
stad 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

I ärendet föreslås en strategi som syftar till att stimulera, vägleda 

och samordna insatser för att genom digitalisering bidra till 

målet om Stockholm som världens smartaste stad år 2040. 

Trender såsom urbanisering, globalisering och ökad livslängd 

påverkar utvecklingen av stadens verksamheter och skapar nya 

behov. Förvaltningen anser att det är väl genomarbetade 

strategier och som ligger i linje med den omfattande 

digiatliseringsförändringen som omvärlden står inför.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 augusti 2016. 

Dnr 2016-370-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade att nämnden antar förvaltningens 

förslag till beslut. 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) yrkade 

bifall till moderaternas och liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden hade antagit förvaltningens förslag till 

beslut. 

 
Reservation 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt 

följande. 

 

Förslag till beslut samt ersättaryttrande 

 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

 

2. Att därutöver anföra följande: 
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Alliansen har varit drivande i frågan om ett uppkopplat och 

smart Stockholm, inte minst under mandatperioderna 2006-

2014.  

 

2010 genomfördes Chydeniusinitiativet med syfte att Stockholm 

skulle bli världsledande vad det gällde öppenhet i de offentliga 

arkiven, inte minst digitalt. Stockholm bör nu gå vidare med att 

öka tillgängligheten och transparensen hos stadens 

förvaltningar. Beslut och information ska enkelt bli tillgängliga 

för medborgarna, genom öppna arkiv, smarta e-tjänster och 

snabb service. Den digitala informationsförsörjningen är mycket 

viktig ur ett demokratiskt perspektiv. Men digitaliseringen 

rymmer så mycket mer än så. 

 

Därför är det bra att Stockholms stad satsar på att använda 

nutida och framtida digitala möjligheter för att göra livet ett 

enklare och bättre för invånare, företagare och besökare. Lika 

viktigt är det att digitaliseringen också får genomslag inom 

stadens verksamheter. Stadens förvaltningar och bolag måste bli 

bättre på att använda de möjligheter digitaliseringen ger och 

bidra till en smartare välfärd.  

 

Medborgarna måste få större tillgång till och kontroll över den 

information som berör dem, samtidigt som förvaltningarnas 

förmåga att använda datamängder på aggregerad nivå, med 

respekt för den personliga integriteten, måste uppmärksammas. 

Tillgången till information kan leda till en verklig revolution 

inom valfrihetsområdet, men då måste staden se till att den 

information som brukarna får är relevant, korrekt och 

lättöverskådlig. 

 

Möjligheterna att med hjälp av digital teknik anpassa allt från 

undervisning till äldreomsorg utifrån den enskildes 

förutsättningar och behov är närmast oändliga. Det kräver dock 

moderna regelverk som skyddar individens integritet och 

centrala kvalitetskrav utan att hämma nya metoder. Som 

Sveriges största kommun och en av Europas storstäder måste 

Stockholm spela en avgörande roll i påverkansarbetet för 

ändamålsenliga regelverk på nationell och europeisk nivå. 

 

Staden måste utnyttja den kraft som ligger i 

Stockholmsregionens högskolor genom att till exempel erbjuda 

möjligheter att testa nya metoder i form av examensarbeten. 

Medarbetarnas möjligheter att testa och implementera nya idéer 

i verksamheten måste stärkas. Inte minst i upphandling måste 

medarbetarnas synpunkter, perspektiv och arbetssätt tas tillvara. 
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Staden måste hela tiden upprätthålla en ledande kompetens på 

upphandlingsområdet för att med ett effektivt användande av 

skattemedel få flexibla lösningar som fungerar för anställda och 

medborgare och som kan anpassas och utvecklas över tid. 

 

Stockholm ska vara en smart stad och ligga i framkant av det 

digitala innovationsarbetet. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och liberalernas reservation. 
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§ 13   

Skyskrapeprogram för Stockholm 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

På grund av den bostadsbrist som råder i Stockholm idag anser 

motionären att det bör byggas högre och mer tätt i de centrala 

delarna av staden, då detta är bra för både miljö och klimat samt 

skapar en mer sammanhållen stad. Motionären föreslår därför att 

kommunfullmäktige beslutar att staden arbetar fram ett 

skyskrapeprogram i enlighet med motionen samt att skyskrapor 

tillåts byggas i City för att skapa fler bostäder.  

 

I enlighet med Arkitektur Stockholm, tillägg till Stockholms 

översiktsplan och stadens arkitekturstrategi, anser förvaltningen 

att väl placerade och genomtänkta skalförändringar genom 

exempelvis högre byggnader, kan gynna stadslivet men bör 

prövas som alla nybyggnadsprojekt utifrån sina förutsättningar, 

helhetskvaliteter och tillförda allmänvärden för stadens 

invånare. Förvaltningen anser därför att det inte behöver tas 

fram något nytt skyskrapeprogram, utan att förslag på högre 

byggnader i stadens utpekade tyngdpunkter ska prövas utifrån 

den enskilda platsens förutsättningar.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 juli 2016. 

Dnr 2016-313-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) anmälde att om han hade tjänstgjort i 

nämnden hade han lämnat följande förslag till beslut. 

 

Om jag hade haft rösträtt hade jag föreslagit följande 

 

1. Att tillstyrka motionen 

2. Att därutöver anföra 

 

Fler bostäder är en förutsättning för en fortsatt stark utveckling 

av Stockholm. Detta är tämligen enkelt att vara överens om. 

Centerpartiets vision för Stockholm syftar till att skapa en tätare, 
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grönare och mer hållbar stad. Vi, liksom stadens 

miljöförvaltning, pekar på betydelsen av att våga bygga högt då 

höga hus rymmer fler människor och därmed ger möjlighet att 

kunna utnyttja marken mer yteffektivt för till exempel parker 

och andra gröna rekreationsytor. Förtätning innebär också att 

kollektivtrafikresandet kan öka när reseunderlaget blir större. Ett 

skyskrapeprogram för Stockholm stad vore ett strategiskt och 

seriöst sätt att komma framåt i den viktiga frågan hur vi förtätar 

staden. 

 

Den stadsförnyelse som just nu pågår visar att en förändring av 

rådande höjdskala kan prövas i utpekade utvecklingsområden. 

Något som Östermalms stadsdelsförvaltning lyfter fram i sina 

synpunkter på motionen. Tyvärr drar samma förvaltning 

slutsatsen att ett skyskrapeprogram inte är nödvändigt då husens 

höjd ändå ska prövas utifrån den enskilda platsens 

förutsättningar. Vår slutsats är den motsatta. Vi menar att 

dagens situation med hur höga hus bedöms och prövas fungerar 

på ett ad hoc-liknande sätt där det inte finns en långsiktig 

strategi hur staden jobbar med förtätning och höjder. För att råda 

bot på den bostadsbrist som finns måste Stockholm förtätas och 

växa på höjden, detta kräver en genomtänkt strategi. Just därför 

föreslår vi ett skyskrapeprogram för att kunna jobba strategiskt 

med var i staden vi ska kunna bygga riktigt höga hus. Något 

som är en förutsättning för att staden ska kunna växa hållbart.  
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§ 14   

Fruktlunder i staden  

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Förvaltningen ser positivt på stadsodling och plantering av 

fruktträd. Förvaltningen arbetar aktivt och kontinuerligt med att 

förstärka ekosystemtjänsterna och att förbättra möjligheten till 

stadsodling inom Östermalms stadsdelsområde. Under 2016 har 

antalet platser och odlingslådor utökats från tidigare säsong, 

totalt erbjuds ytterligare 74 odlingslådor detta år. I 

Tessinstråket, i parkens norra del, kommer de befintliga 

fruktträd som finns där kompletteras med ytterligare fruktträd 

som planteras 2016-2017.  

 

Förvaltningen ser gärna att stadsdelsnämnderna ges riktlinjer om 

att försöka komplettera befintliga och nya parker med 

fruktlunder, men anser inte att detta ska vara ett absolut krav. 

Det är viktigt att varje park får utvecklas utifrån sina 

förutsättningar och utifrån parkbesökarnas behov och önskemål.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 juli 2016. 

Dnr 2016-345-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) anmälde att om han hade tjänstgjort i 

nämnden hade han lämnat följande förslag till beslut. 

 

Om jag hade haft rösträtt hade jag föreslagit följande 

 

1. Att tillstyrka motionen 

2. Att därutöver anföra 

 

Det är glädjande att förvaltningen har en positiv inställning till 

Centerpartiets motion. Förvaltningen beskriver hur man arbetar 

långsiktigt med ekosystemtjänster och slår sig för bröstet när det 

kommer till odlingslådor. Helt i linje med den politik som vi 

genomförde under förra mandatperioden och som staden nu 
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arbetar vidare med. Detta är ett bevis på att staden nu kan skörda 

frukten av vårt mångåriga politiska arbete.  

 

Centerpartiet anser dock inte att vi kan nöja oss med detta. Vi 

vill ta stadsodlingen till nästa nivå och här ser vi en möjlighet att 

fortsätta utveckla stadens arbete med att erbjuda stockholmarnas 

tillgång och närhet till fruktlunder. Fruktlunder kan fungera som 

pedagogiska och trevliga mötesplatser för stockholmare i alla 

åldrar. Att anlägga minst en fruktlund i varje stadsdel ser vi som 

en låg ambition som staden absolut skulle kunna prioritera och 

arbeta vidare med.  
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§ 15   

Anmälan av brukarundersökning Dagverksamheten 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 

Ärendet 

Denna rapport visar resultaten för personer med beslut om 

dagverksamhet från Östermalm stadsdelsnämnd. Totalt för 

Östermalm stadsdelsnämnd inkom 49 svar vilket ger en 

svarsprocent på 68 %. 

 

I stadsdelen har det skett en något positiv utveckling vad gäller 

helhetsomdömet för dagverksamheten, från 93 % nöjda brukare 

år 2015 till 96 % nöjda brukare i årets mätning. 

 

När det gäller brukarnas syn på sina möjligheter att påverka 

vilka aktiviteter som ska finnas i sin dagverksamhet, har 

resultatet sjunkit jämfört med föregående år. Däremot har det 

skett en tydlig förbättring från föregående år vad gäller frågan 

om brukarnas möjlighet att påverka vilka veckodagar de ska 

vara på dagverksamheten. 

 

Dnr 2016-461-1.2.1. 
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§ 16  

Anmälan av pensionärsrådets protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den 

tillhandlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens pensionärsråds protokoll från 

den 5 september 2016. 
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§ 17   

Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens råd för funktionhinderfrågors 

protokoll från den 1 september 2016. 
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§ 18   

Anmälan av tjänstemannabeslut enligt 
delegationsordningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Dnr 2016-007-1.1. 

 
Ärendegrupp i del-

egationsordningen 

Datum Beslut Delegat 

5.4. 

Avgiftshantering av 

förskoleavgifter 

samt anstånd på 

faktura, 

avbetalningsplan 

och återbetalning 

till kund. 

 

16-08-10 

 

Överklagan avseende 

retroaktiv faktura på 

förskoleavgift från 1 

augusti 2015. Det 

som framkommit i 

överklagan föranle-

der ingen ändring av 

beslutet. Beslutet 

vidhålls och ärendet 

överlämnas till för-

valtningsrätten för 

prövning. 

Dnr 2016-442-4.2. 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 
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§ 19   

Anmälan av promemoria 2016-09-22 med förteckning 
av inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser med 
mera 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Från och med den 9 augusti 2016 till och med den 6 september 

2016 

 

A. Meddelande från Socialnämnden 
Protokoll från den 23 augusti 2016, utdrag 

§ 19 Inriktning av FoU medel för lokala utvecklingsprojekt år 

2017, samt redovisning av lokala utvecklingsprojekt år 2015 och 

en forskningsstudie. Dnr 3.2.2.-358/2016 

§ 20 Stockholmsenkäten 2016 – stadsövergripande resultat. Dnr 

1.8.1-399/2016. 

Östermalms stadsdelsnämnd kommer att få en redovisning 

av resultaten stadsdelsvis vid sammanträde under hösten 

2016. 

Protokoll från tillståndsutskottet den 2 augusti 2016. 

Protokoll i sin helhet. 

 

B. Inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag m.m. till 

Östermalms stadsdelsnämnd 
Inkom 2016-08-27 brev/klagomål från invånare i Norra 

Djurgårdsstaden angående ”Ravefester på Norra Djurgården – 

vad kan stadsdelsnämnden göra? ” 

 

Inkom 2016-08-14 brev angående samverkan om utvecklingen 

av socialpsykiatrin på Östermalm. Dnr 2016-11-1.2.3. 

Förvaltningssvar 2016-08-15 angående samverkan med RSMH. 

 

Inkom 2016-08-28 brev ställt till Östermalms stadsdelsnämnd 

och dess socialchef angående att samverkan med RSMH ej sker. 

 

Inkom 2016-09-02 brev ställt till Östermalms stadsdelsnämnd 

om meningsfull sysselsättning för psykiskt funktionshindrade 

kommunmedlemmar på Östermalm. 

 

Inkom2016-09-06 klagomål ställt till Östermalms 

stadsdelsnämnd och Miljö- och hälsokyddsnämnden angående 
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förekomst av råttor vid fastighet och i den angränsande Gustav 

Adolfsparken.  

Förvaltningen lagt in klagomålet i Synpunktsportalen till 

parkmiljöavdelningen. 
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§ 19 a  

Anmälan av ordförandebeslut enligt 6 kap 36 § 
kommunallagen – specialbostäder för funktionshindrade 
enligt LSS i Norra Djurgårdsstaden, etapp Västra 
 
Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmäldes att stadsdelsnämndens ordförande Maria Antonsson (MP) 

den 20 september 2016 beslutat enligt 6 kap 36 § kommunallagen 

att godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande avseende 

specialbostäder för funktionshindrade enligt LSS i Norra 

Djurgårdsstaden, etapp Västra. Beslutet i frågan är så brådskande att 

nämndens beslut inte kan avvaktas. 

 

Stadsdelsnämnden behandlade ärendet vid nämndens sammanträde 

den 18 december 2012 och kommunstyrelsens ekonomiutskott 

beviljade nämnden stimulansbidrag med totalt 2,6 miljoner kronor 

för en ny gruppbostad i kvarteret Tyresta (V6) i Norra 

Djurgårdsstaden. Utbetalning sker mot faktura. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden utser stadsdelsdirektör Christina 

Klang att attestera inkommen faktura. 

 

Dnr 2012-698-2.6. 
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§ 20  

Information från stadsdelsdirektören 

Stadsdelsdirektör Christina Klang informerade nämnden om den 

Trygghets- och säkerhetskonferens som äger rum den 23 

september 2016.  

 

Förvaltningen kommer att sända ut en inbjudan till nämnden om 

ett studiebesök i Eskilstuna för att se hur den kommunen arbetar 

med återvinning. Studiebesöket kommer att äga rum den 20 

oktober 2016. 

 

Vidare informerades nämnden om att en ny kommunpolis 

tillträtt, Fredrik Wallén. 
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§ 21  

Övriga frågor 

Tobias Sjö (M) informerade från förtroenderådet vid Rio vård-

och omsorgsboende. 

 

Bodil Sidén (M) informerade från förtroenderådet vid 

Kampementets vård-och omsorgsboende. 

 

Fredrik Boeke (S) informerade från förtroenderådet vid 

Dianagårdens vård- och omsorgsboende. 

 

Birgit Marklund Beijer (S) och Andrea Ström (M) informerade 

om att de inte hade kunnat delta på förtroenderådet vid 

Dianagårdens vård-och omsorgsboende då rådets möte 

sammanföll med stadsdelsnämndens sammanträde. 

 

Stadsdelsnämnden önskade att förtroenderådens möten framöver 

inte sammanfaller med nämndens möten. 

 

 
Inkomna skrivelser från förtroendevalda 

 

Skrivelse, dnr 2016-533-1.1., ”Om konsekvenser av avskaffad 

boendeparkering för Östermalm”, av Tobias Sjö m.fl. (M) och 

Mimmi Deljerud Engholm (L). 

Ersättaryttrande anmäldes av Maximillian Molin (C) och Steven 

Crosson (KD) att om de hade tjänstgjort i nämnden hade de 

ställt sig bakom moderaternas och liberalernas skrivelse.  
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§ 22   

Förfrågningsunderlag i upphandling av matleverantör 
till Dianagårdens vård- och omsorgsboende 
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§ 23  

Förfrågningsunderlag i upphandling av interna 
trygghetslarm till vård- och omsorgsboende 
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§ 24  

Inkommen information om lex Sarah-utredning enligt 
24 e § LSS i enskild verksamhet 
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§ 25  

Rapport enligt 14 kapitlet socialtjänstlagen (lex Sarah) 
- hemtjänstutförare Silverkatten HB 
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§ 26  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 11 augusti 

2016 och 29 augusti 2016. 
 


